



## Hystérectomie laparoscopique

<https://libcat.nshealth.ca/en/permalink/chpams36454>

**Available Online:** View Pamphlet

**Corporate Author:** Nova Scotia Health Authority. Gynaecology

**Alternate Title:** Laparoscopic hysterectomy  
Laparoscopy assisted vaginal hysterectomy

**Place of Publication:** Halifax, NS

**Publisher:** Nova Scotia Health Authority

**Date of Publication:** 2018

**Format:** Pamphlet

**Language:** French

**Physical Description:** 1 electronic document (6 p.) : digital, PDF file

**Subjects (MeSH):** Hysterectomy  
Postoperative Care

**Subjects (LCSH):** Hysterectomy  
Postoperative care

**Specialty:** Gynecology

**Abstract:** Une hystérectomie laparoscopique est une chirurgie qui permet d'enlever l'utérus et le col de l'utérus en passant par le vagin. Les ovaires et les trompes de Fallope sont souvent enlevés en même temps. Après la chirurgie, vous aurez une intraveineuse (IV), un cathéter (tube) pour vider la vessie de son urine et un pansement sur l'abdomen (le ventre). La présente brochure traite de la respiration, du traitement de la douleur, des saignements vaginaux, des soins des incisions, des caillots de sang et de votre cycle menstruel. De l'information est aussi fournie sur les soins à dispenser à domicile et les rapports sexuels après la chirurgie. Les symptômes exigeant des soins médicaux sont indiqués.

This pamphlet is a French translation of "Laparoscopic Hysterectomy" pamphlet 0434. A laparoscopic hysterectomy is an operation to remove your uterus (womb) and cervix through your vagina. The ovaries and fallopian tubes are often taken out at the same time. After surgery you will have an intravenous (IV), a catheter (tube) to drain urine from your bladder, and a dressing on your abdomen (stomach area). Topics in this pamphlet include breathing, managing pain, vaginal bleeding, incision care, blood clots and your menstrual cycle. Information on care at home and sex after surgery is provided. Symptoms that require medical attention are given.

**Responsibility:** Prepared by: Angela Whynot, Nurse Educator

**Pamphlet Number:** 1896